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Tóth Attila polgármester: köszönti képviselőtársait és a megjelent lakosságot, a Képviselő-testület 

ülését 18:10 órakor megnyitja. Megállapítja, hogy a Képviselő-testület 5 fővel határozatképes.  
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Ezzel a módosítással szavazásra bocsátja a napirendet. Szavazás után megállapítja, hogy a Képviselő-

testület a napirendet 5 igen szavazattal elfogadta. 
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1.  Beszámoló a Szentendrei Rendőrkapitányság 2023. évben végzett rendőri 

tevékenységéről 

Előadó: Tóth Attila polgármester 

           

 

dr. Turi-Kovács Áron r. alezredes, Szentendrei Rendőrkapitányság vezetője: bemutatkozik a 

jelenlévőknek. Elmondja, hogy a tavalyi évben a rendőrkapitányságra beérkezett és regisztrált 

bűncselekmények tekintetében összesen 12 db bűncselekményt regisztráltak a községben. 

Emberi élet kioltására nem került sor, testi sértést és súlyos testi sértést nem regisztráltak, 1 

garázdaság és 6 lopás esetet regisztráltak. Azt gondolja, hogy ez rendben is van, ennek a 

fenntartása az ő feladatuk elsődlegesen. 3 anyagi káros és 1 halálos baleset történt a tavalyi 

évben. Rendészeti szempontból kiegészíti a megküldött beszámolót és elmondja, hogy jelenleg 

köztudottan nincs dedikált körzeti megbízott a településen. Ennek az oka az átalakított 

rendőrségi struktúra és átmenetileg nem tudnak ide dedikálni körzeti megbízottat, aki a faluban 

lát el állandó jelleggel szolgálatot. Ennek az oka, hogy fiatalodik a testület, akiket most 

képeznek ki a kapitányságon. Elmondja, hogy ők információkból dolgoznak és pont a kis 

települések azok, ahol az információk a településen belül maradnak. Attól, hogy egy körzeti 

megbízott nem sétál végig az utcán ők folyamatosan elérhetőek, ha bárkinek bármilyen 

problémája van bátran hívhatják őket a direkt elérhetőségeiken keresztül is. Úgy gondolja, hogy 

a térség nyugalomban van. Egy eseményt szeretne még kiemelni a tavalyi évből, ez pedig a 

visegrádi motoros demonstráció, ami részben érintette Pilisszentlászlót is forgalmi akadály, 

zárás szempontjából. A kommunikáció terén itt hibáztak, nem úgy lett lekommunikálva a 

lakosság felé, hogy fel tudjon készülni, hogy lesz egy ilyen rendezvény. Elmondja még, hogy 

nagyon aktívan dolgoznak a településeken a bűn- és balesetmegelőzési programjaikon, amit 

azért tartott fontosnak kiemelni, mert a bűnözés teljesen átalakulóban van, a klasszikus 

betörések, lopások, személy és vagyon elleni bűncselekmények hátra szorulóban vannak és 

előtérbe kerülnek az online térben elkövetett csalás bűncselekmények. Ez új típusú feladatot 

vetett fel, mert itt nem az a megelőzési metodika szükséges, mint a klasszikus vagyon elleni 

bűncselekményeknél, mert itt ahhoz, hogy el tudják követni ezeket a bűncselekményeket 

minden esetben sértetti közreműködés kell, sértett nélkül nem fognak tudni 1 Ft-ot sem leemelni 

senkinek a bankszámlájáról. Az edukáció az amire erőteljes hangsúlyt kell fektetniük, ezért 

iskolákban, idősek otthonába és minden fórumon elmondják, hogy viszik ha kell a programot. 



Dedikált előadójuk van, aki a bűnmegelőzés tematikájába a különböző körökbe tudja hozni az 

információkat, teljes spektrumban, tehát akár az Elf Bar jelenséggel, akár a kábítószerrel, vagy 

az online bűncselekményekkel összefüggésben előadásokat tudnak hozni. Kéri, hogy jelezzék, 

ha erre igény van. Várja a kérdéseket. 

 

Vanyák Imre képviselő: kérdése, hogy van-e információja a 11-es főút felújításával 

kapcsolatban. 

 

dr. Turi-Kovács Áron r. alezredes, Szentendrei Rendőrkapitányság vezetője: elmondja, hogy 

pontosan annyi információja van, mint itt bárki másnak, őket nem kérik meg, hogy 

véleményezzék ezeket a kérdésköröket. Úgy tudja, hogy most már tervben sincs, hogy ez 

meginduljon. Ez gond, mert nagyon rossz állapotban van az út, gond, mert a szentendrei 

szakaszon néhol jobban látszódik a régi felfestés, és koszosak az útszakaszok, ami 

kőfelverődést tud okozni. Ezekre vonatkozóan megtették a jelzést a Magyar Közút felé.  

 

dr. Illés György alpolgármester: abban szeretne segítséget kérni, hogy a körzeti megbízotti 

helyiséget, ami most nincs használatban, a polgárőrség melegedőnek használhassa. Ez nagyon 

segítene a polgárőrség munkájában.  

 

dr. Turi-Kovács Áron r. alezredes, Szentendrei Rendőrkapitányság vezetője: ha ezzel a 

helyiséggel segíteni tudják a helyi polgárőrséget, akkor meg fogják tárgyalni, kéri, hogy keresse 

meg őket a polgárőrség. Pilisszentlászló kivételes helyzetben van a hiba százalék küszöbén 

mozognak a regisztrált bűncselekményszámok, de a nagy települések, Szentendre, Pomáz, 

Budakalász is csökkenő bűncselekményekkel regisztrál folyamatosan. Azt tisztán kell látni, 

hogy ma Magyarországon a romló gazdasági életkörülmények bizonyos társadalmi rétegeknél 

kiváltott olyan reakciót, hogy építkezésre elment dolgozni vagy szedte a gyümölcsöt most 

visszatért a klasszikus bűnözési irányvonalhoz, de a Dunakanyarban az északi régióban a 

társadalomösszetételnek köszönhetően, illetve a vagyoni helyzetnek köszönhetően itt még nem 

éreztek semmilyen hiátust. Ez még nem érte utol ezt a körzetet. A déli szektort - Dabas, 

Ráckeve, Szigetszentmiklós, Nagykáta –már utolérte ez a növekvő tendencia.  

 

Tóth Attila polgármester: köszöni kapitány úrnak, hogy eljött. Személyes találkozójukon 

megbeszélték a motoros demonstráció során bekövetkezett hibát amikor az önkormányzat sem 

volt megfelelően tájékoztatva és kapitány úr ezt magára vállalta, amit most is köszön és tisztel, 

illetve beszélgettek a KMB kérdéséről és akkor azt mondta, hogy lesz itt körzeti megbízott 

október környékén. Ha a polgárőrséggel megállapodás születik azt az önkormányzat a 

rendőrség javaslatára támogatni fogja véleménye szerint, viszont tudomása szerint a körzeti 

megbízott irodában van a kamerarendszer központi számítógépe. Már két előadás is volt a 

térfigyelő kamerarendszerek átalakításával kapcsolatban, az előző testületi ülésen a Szentendrei 

Rendészeti Igazgatóság vezetője erről már beszélt, de szeretné, ha kapitány úr is szót ejtene. 

Volt egy jelzőrendszeri egyeztetés, ahol az iskola, óvoda, családsegítő vett részt, a snüssz miatt 

a gyerekek veszélyeztetése valós probléma a faluban. Javasolni fogja, hogy az iskola vezetősége 

vegye fel a rendőrséggel a kapcsolatot.  

 

dr. Turi-Kovács Áron r. alezredes, Szentendrei Rendőrkapitányság vezetője: a polgárőrség 

helyiséghasználatával kapcsolatban elmondja, hogy nagyon szigorú előírásai vannak, hogy a 

körzeti megbízotti irodába ki mehet be, ki nézhet rá a kamerára. Ezeket a sarokpontokat meg 

kell nézni, le kell zárni és megnézni, hogyan lehet bővíteni a belépések számát. Ha jól tudja a 

pilisszentlászlói kamerarendszer most a szentendrei központi kamerarendszerre történő 

bekötési fázisában van, ami egybecseng azzal a szándékkal, amit próbáltak életre hívni, hogy 



13 településnek célszerűtlen 13 központot üzemeltetni és karbantartani és 13 önálló, de 

jellemzően 13 teljesen más technológiai szoftver támogatottságú rendszert üzemeltetni. Ezért 

kísérletet tesznek arra, hogy egy központban összefogni azt, ami van a 13 településen és ennek 

az egy központnak az üzemeltetését szétosztani az érintett települések között, így lényegesen 

kisebb költség jutna egy településre, mint az önálló fenntartás esetén, a bővítés is egyszerűbb 

lenne, mert egy adott technológiával mennének tovább, ennek a tervezése van folyamatban. A 

Szentendrei Rendészeti Igazgatóság lett felkérve, hogy egy előzetes költségvetést készítsen, és 

ez alapján tudnának a települések dönteni, hogy ebbe beszállnak-e, ha beszállnak akkor hogyan 

szállnak be. A következő lépés, hogy a rendszernek legyen egy végpontja a rendőrség 

épületében, mert hogyha kell információ, mert történik egy bűncselekmény a községben, akkor 

nem mindegy, hogy a kamerafelvétel mikor áll a rendelkezésükre. Ha másnap kapják meg a 

felvételt az önkormányzattól akkor 24 órát csúsztak összességében. A snüssz, Elf Bar és minden 

megjelent új típusú dohánytermékek kapcsán a legnagyobb probléma az és ezért az edukáció a 

kulcs, hogy magának a használatának ugyanaz a jogszabályi háttere, mint más 

dohányterméknek, a kereskedelme nem ugyanaz. A snüssz kapható Magyarországon, az Elf 

Bar nem, az Szlovákiában kapható. Ezek az eszközök a gyorsított nikotin felszívódás, nagyobb 

nikotin tartalom és ízvilág mellett nagyon vonzóak a fiatalok körébe, és lényegen gyorsabban 

lehet rászokni, mint a normál cigarettára. Ezért fontos a megfelelő edukáció, hogy felhívják a 

figyelmet, hogy mivel jár célzottan az általános iskolákban. Még komoly probléma, hogy évről 

évre megy lejjebb a korhatár, ahol jelentkezik a jelenség, 5 évvel ezelőtt az általános iskola 7., 

8. osztályában jelent meg, most már megjelenik az 5., 6. osztályban.  

 

Kovácsik Péter lakos: kérdése, hogy hétvégén, amikor jönnek a turisták nem tudnának több 

járőrt küldeni? A Béke utcában megállni tilos tábla van mégis ott állnak. 

 

dr. Turi-Kovács Áron r. alezredes, Szentendrei Rendőrkapitányság vezetője: hétvégén nagy a 

teher Pilisszentlászló, de a parkolási probléma nem csak ide igaz, hanem halmazottan igaz 

Szentendrén a Skanzen környékére, a Dobogókői és pilisszentkereszti, visegrádi térségre. 

Igyekeznek mindenhol ott lenni. Nagyban segít nekik a Rendészeti Igazgatóság. Ha olyan 

állapot alakul ki, ami a szabad közlekedést akadályozza akkor nyugodtan lehet jelezni és fel fog 

jönni egy járőr és végig fogja járni a térséget. Közterületi állományi létszámuk október-

november hónapokra a jelenlegihez képest meg fog duplázódni, ami jelentősen könnyíteni fogja 

az ilyen típusú reagálásokat. 

 

Kovácsik Péter lakos: itt nyílt egy bisztró, és szerinte az nem jó, hogy az óvodások és iskolások 

látják, hogy isszák az alkoholt az emberek. 

 

dr. Turi-Kovács Áron r. alezredes, Szentendrei Rendőrkapitányság vezetője: ez engedélyezési 

kérdéskör, hogy hova és mit lehet engedélyezni. Szerinte nincs 10 méterre arrébb a kocsma, 

ahol korábban ugyanez megtörtént. A kettő közötti különbség talán az, hogy az ilyen kultúr 

helyek bezárásával megszűnt annak a lehetősége, hogy bent történjen meg ez a cselekmény és 

ezért történik most az utcán. A jogszabályi hátterek lekorlátozták annak a lehetőségét, hogy mit 

és hol lehet üzemeltetni. Azokon a településeken, ahol közterületi szesz, alkoholfogyasztási 

tilalom van, tudnak közterületen intézkedni, Pilisszentlászlón is megvan ez a döntés. A 

kocsmák sok helyen bezártak és már csak dohányboltok és éttermek vannak, viszont az 

alkoholisták száma nem csökken, hanem nő. Így a probléma nem megszűnik, hanem 

eszkalálódik. 

 

Tóth Attila polgármester: elmondja, hogy Pilisszentlászlón van közterületi alkoholfogyasztást 

tiltó rendelet, így, ha valakit a rendőrség vagy a rendészet rajta kap, akkor azzal szemben 



eljárhat. A bolt területe magánterület, ott a tulajdonos feladata, hogy ezt a kérdést kezelje. 

 

Ambrus Ildikó lakos: elmondja, hogy hétvégén nem csak a parkolás zűrös, hanem a motorosok 

zajszennyezése is, az a kérdése, hogy a rendőrségnek van-e erőforrása, szaktudása, műszere, 

hogy ha csak kampányszerűen is, de néha visszaszorítsa ezt a dolgot, felhívja a motorosok 

figyelmét. Mivel egy medencében laknak nem annyire egyszerű a kérdés, hogy hangos-e a 

motor, hanem visszahangzik, visszacsapódik a zaj és hétvégén szinte élhetetlen. 

 

dr. Turi-Kovács Áron r. alezredes, Szentendrei Rendőrkapitányság vezetője: erre pozitív 

választ tud adni, mert ők is ebbe az irányba igyekeztek lépést tenni. A Visegrád Önkormányzat 

adományából kettő készülékkel lettek gazdagabbak, az egyik egy hitelesített decibelmérő, a 

másik pedig fényáteresztőképesség mérő, amivel rally autókat tudnak mérni. Ez a van rajta 

sapka, nincs rajta sapka üzemmód el tud indulni a bírságolás tekintetében is. Gyakorlatilag ez 

az eszköz alkalmas arra, hogyha megállítják a motorkerékpárt akkor fogják tudni mérni, hogy 

mekkora a zajkibocsátása. A problémát a sima motorok is generálják, ha erősebb motorral végig 

megy valaki. Időről időre szerveznek majd olyan ellenőrzést, ami Pilisszentlászlót is érinti, így 

ki lehet szedni azokat a járműveket, amik nem alkalmasak arra, hogy közúton közlekedjenek. 

Visegrád azért tudta korlátozni azon az útszakaszon a motoros közlekedést, mert volt alternatív 

útvonal, amivel az az útszakasz elérhető. Pilisszentlászlón nem lehet ezt megtenni.  

 

Sinka Attila lakos: kérdése, hogy a polgárőrség feladatkörébe nem tartoznak bele ezek a típusú 

jelenlétek, amelyek megakadályoznák a közterületi alkoholfogyasztást, vagy például az ittas 

utazást a buszon? 

 

dr. Turi-Kovács Áron r. alezredes, Szentendrei Rendőrkapitányság vezetője: a polgárőr nem 

intézkedésre jogosult személy. Felszólíthat, illetve jelezheti olyan hivatalos személynek, aki 

intézkedésre jogosult. A polgárőrség az ő szempontjukból egy előretolt erőd, ami tud nekik 

segíteni.  

 

Tóth Attila polgármester: a polgárőrség az önkormányzattal kapcsolatban van és az éves 

költségvetésben pénzforrást biztosít számára, 180.000 Ft-ot évek óta. Van egy együttműködési 

megállapodás is, ennek részletekre lebontása tartalmazhat ilyen jellegű feladatokat is, de ők egy 

civil szervezet és az elnök határozza meg a polgárőrség mozgását, feladatát. Tehát azt nem 

tudják szabályozni, hogy ők hogyan és milyen formában lépjenek fel erre vonatkozóan.  

 

Dombai Henrik lakos: szerinte nem azzal kellene kezdeni, hogy megtámadnak minden 

motorost, hogy hangos a motorja. Lehet, hogy azzal többet érnek el, ha kiraknak egy táblát: 

„köszönjük, ha lelassítasz”. Szerinte nem jó irány az, ha azt mondják a rendőrségnek, hogy 

jöjjenek fel és ellenőrizzenek.  

 

Tóth Attila polgármester: szerinte igen, amit a parkolással erősít meg, KRESZ tábla tiltja a 

megállást, ha megáll ott valaki akkor meg kell büntetni, de falubeliek is meg szoktak állni 

ezeken a helyeken és akkor elindul a társadalmi elégedetlenség, hogy miért nem állhat itt, mert 

neki alanyi jog van itt állni. Ezzel a problémával küzd mindenki és ez a motorosokra is igaz, 

vannak szabálytalan motorosokat, akiket ki kell szűrni, mert nem megfelelően közelítenek 

ehhez a kérdéshez.  

 

Bolvary Réka lakos: neki nagyon tetszik ez a tábla ötlet, kérdése, hogy kinek a kompetenciája. 

 

Tóth Attila polgármester: a Magyar Közúthoz tartozik, meg fogja keresni a Magyar Közutat, 



hogy milyen feltételekkel, hova lehet ilyen táblákat kitenni. Erről a rendőrkapitány úrral is 

egyeztet.  

További kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra bocsátja a határozati javaslatot. Szavazás 

után megállapítja, hogy a Képviselő-testület 5 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 

 

 

Pilisszentlászló Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

23/2024. (V.16.) Kt. sz. határozata: 

 

 

Pilisszentlászló Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Szentendrei 

Rendőrkapitányság 2023. évben végzett rendőri tevékenységéről szóló beszámolót a határozat 

mellékletét képező tartalommal elfogadja. 

 

Felelős: Polgármester 

Határidő: azonnal 

A végrehajtásért közvetlenül felelős: Humánszolgáltatási Iroda 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

Kiss Mónika képviselő megérkezik az ülésterembe, a jelenlévő képviselők száma 6 fő. 

 

2. Előterjesztés Pilisszentlászló Község Önkormányzata 2023. évi gazdálkodásának 

zárszámadásáról szóló …/2024. (…) önkormányzati rendelet elfogadásáról 

Előadó: Tóth Attila polgármester 
 

Tóth Attila polgármester: ismerteti az előterjesztést, elmondja, hogy a költségvetés tervezés az 

egyik legfontosabb feladata az önkormányzatnak a működése során, és a zárszámadás alapja a 

költségvetés. A költségvetés nem hasonlítható össze a cégek egyszeres vagy kétszeres 

könyvvitelével. A zárszámadásban vannak olyan számok, amik őt is meglepték, amik a 

törvényből adódóan kell, hogy így legyenek benne, de ennek magyarázata miatt kérte, hogy 

Novák Andrea irodavezető is jöjjön fel a testületi ülésre. 

 

Novák Andrea pénzügyi irodavezető: elmondja, hogy Pilisszentlászló költségvetése eredeti 

előirányzatának a főösszege, tehát a kiadások és a bevételek egyenlően vannak minden évben 

megtervezve. Az eredeti előirányzat terv szót jelent. 846 millió forint bevétellel terveztek, ezt 

év közben módosították a különböző támogatásokkal, testületi döntésekkel 891 millió forintra. 

A teljesítés pedig a valós kiadások és a valós bevételek. Ez bevételi szinten 886 millió forint, 

kiadási szinten 430 millió forint. A maradvány összege 456 millió forint, ez a teljesített bevétel 

és a teljesített kiadás különbözete. Ezek a számok nem teljesen köszönnek vissza a mellékletben 

lévő táblázatban található számokkal, ennek oka a konszolidáció, ami duplikálása annak a 

számnak, amit a fenntartó önkormányzat átad az intézményeinek, jelen esetben a Vadvirág 

Óvodának. Ez eredeti előirányzat szerint 46 millió forint volt, módosításkor lecsökkent 44 

millió forintra, mert időközben kaptak plusz támogatást a köznevelési feladatokra, amivel 

csökkent az átadásra kerülő összeg és végül a teljesítés 40 millió forint volt. Ez az összesített 

eredményben duplán szerepelne, mert az óvodánál is szerepel, mint bevétel és kiadás és az 

önkormányzatnál, mint átadott pénzeszköz, ezért konszolidációt hajtanak végre, vagyis 

levonják ezt a duplán szereplő tételt. Elmondja, hogy a zárszámadásban megjelenő 2,7 milliárd 

forint az év közben lekötött bankbetétek technikai száma. És így lett a teljesítés bevételi szinten 



3,7 milliárd forint, kiadási szinten pedig 3,2 milliárd forint. Van tehát a konszolidált bevétel, 

amihez hozzáadják az óvodának átadott összeget és a 2,7 mrd forintot és így kapják meg azt, 

ami a táblázatokban van. Ez a 2,7 milliárd forint a 12 alkalommal pénzeszköz összesített száma. 

A lekötésekből 28 millió forint kamatbevételt realizált az önkormányzat.  

 

Tóth Attila polgármester: az önkormányzat rendelkezik olyan szabad forrással, amit 

folyamatosan le tudott kötni az elmúlt 1 évben és ezeknek a lekötéseknek az eredménye lett a 

28 millió forintos bevétel. Jól hangzik ez a közel 900 millió forintos konszolidált mérleg, de ez 

jelentős mértékben pályázati forrásokból áll, melyből jelen pillanatban kb. 43-44%-ot használt 

fel az önkormányzat. Nem azért, mert nem dolgozik, hanem azért mert a teljesítések még nem  

történtek meg, ezek az idei évben ki fognak futni és akkor 100%-os lesz a teljesítése a 

pályázatoknak és visszatérhet a normál kerékvágás. Van egy olyan grafikon, ahol látszik, hogy 

a felhalmozási bevétele az önkormányzat 8 millió forint volt, vagyis 2023-ban nem hozott az 

önkormányzat új pályázatot, ezért ez most 1%-on van. A konszolidált lekötések nélküli 

finanszírozási bevétel 82% ami a korábbi években megnyert pályázatoknak a bevétele. Az 

önkormányzat iparűzési adó bevétele éves szinten 27 millió forint, a kommunális adó bevétele 

10 millió forint és kb. 47 millió forint az óvoda normatív támogatása, melyet az 

önkormányzatnak ezen felül ki kell egészítenie még bk. 10 millió forinttal. Többször beszélt 

már arról, hogy az önkormányzat nem kötelező feladata a fejlesztés. Ez azért lényeges, mert 

bármilyen fejlesztést vagy saját forrásból tudnak megcsinálni vagy pályázati forrás 

bevonásával. 27 millió forint van a kötelező feladatokra, és a pályázatok előkészítésére. Ha nem 

írnak pályázatot akkor ebből valamennyi marad szabad felhasználású forrás, amit elkölthetnek 

fejlesztésre. Elmondja, hogy ilyen értelemben a 28 millió forint egy jelentős bevétel pluszt 

jelent az önkormányzatnak, amit tisztán saját forrásnak tekinthető. Abból látszik, hogy stabil 

költségvetése van az önkormányzatnak, hogy nincs folyószámla hitele, nincs tartozása, 

pénzmaradványa pedig 1,8 millió forint 2023. év végével. Az, hogy a különböző pályázatok 

mögött milyen pótmunkák, plusz forrás igények vannak, azt az önkormányzat stabil keretek 

között tudja tartani, tehát nem borult meg az önkormányzatnak a költségvetése.  

 

Dombai Henrik lakos: van-e terv a 28 millió forinttal? 

 

Tóth Attila polgármester: a 28 millió forint a tavalyi év eredménye és ezt már elköltötte az 

önkormányzat költségvetési szinten.  

 

Vanyák Imre képviselő: kiegészíti, hogy a pályázati pénzek nem szabad felhasználásúak, ezt 

nem lehet bármire elkölteni. 

 

dr. Illés György alpolgármester: nagyon jól hangzik, hogy mennyi pályázati pénzeik vannak, 

de csapdahelyzetek tudnak előállni, egyrészt mert eddig volt infláció, ami megette ezeket a 

pénzeket és ennek ellenére meg kellett csinálni, illetve vannak olyan esetek, mint a 

sportöltözőnél, hogy elkészültek a tervek majd utána derült ki, hogy a betonkoszorú hiányzik 

az épületből. Megnézték, hogy amikor megépült az épület a vállalkozó elszámolt a 

betonkoszorúval, valaki átvette, valaki meg kifizette. Az sem ördögtől való, ha visszaad egy 

önkormányzat egy pályázatot, mert többe kerül a leves, mint a hús.  

 

Tóth Attila polgármester: sokkal jobban örülne mindenki, ha az önkormányzatok szabad 

forrását másképp kezelné a kormányzat, de egyelőre nem kezeli máshogy, csak pályázati 

forrásokból lehet kiegészíteni a fejlesztéseket. Elő lehet készíteni pályázatokat, aztán vagy lesz 

kiírva pályázat vagy nem, ez teljesen kiszámíthatatlan, továbbá hiába tudják, hogy mi a 

pályázat, de a felhívásokat az utolsó egy hétben is tudják változtatni. Annak ellenére, hogy 



komoly pályázati pénzek kerülnek az önkormányzathoz és az előkészítés, illetve a konkrét 

építkezés elkezdésekor felmerülő problémákat tudja kezelni pénzügyileg és műszakilag is, és 

ez szerinte a költségvetésnek az egyensúlyát, stabilitását mutatja. 

 

Kovácsik Péter lakos: hallotta, hogy van pályázat, hogy 5000 főnél kisebb települések kapnak 

útfejlesztésre 50 millió forintot. 

 

Tóth Attila polgármester: elmondja, hogy nem kapnak, nem kérhetnek, hanem pályázhatnak. 

Nem 50 millió forint, hanem 45 millió forint, országos szinten 50 milliárd forint, ami kb. 400 

km út építésére elég az ország teljes területére. Van kb. 200 ezer km út Magyarországon, ha 

arányosan osztják le akkor erre a járásra kb. 4000 méternyi útra lesz elegendő. Be fogja adni az 

önkormányzatot a pályázatot a Béke utca felső részére.  

 

Ambrus Ildikó lakos: Lakosként nagyon jó érzése van, hogy se hitel, se tartozása és pluszban 

vannak, ehhez gratulál. 

 

Tóth Attila polgármester: további kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra bocsátja a 

rendelet-tervezetet. Szavazás után megállapítja, hogy a Képviselő-testület 5 igen és 1 

tartózkodás szavazattal a következő rendeletet alkotja: 

 

Pilisszentlászló Község Önkormányzata Képviselő-testületének 5/2024. (V. 21.) 

önkormányzati rendelete 

Pilisszentlászló Község Önkormányzat 2023. évi gazdálkodásának zárszámadásáról 

Pilisszentlászló Község Önkormányzat Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. 

cikk (2) bekezdésében meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében, az Alaptörvény 32. cikk 

(1) bekezdés f) pontjában, valamint az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 91. §-

ában meghatározott feladatkörében eljárva az alábbi rendeletet alkotja. 

1. § 

(1) A Képviselő-testület Pilisszentlászló Község Önkormányzata 2023. évi költségvetésének 

végrehajtásáról szóló beszámolóját 

a) 936 366 626 Ft, azaz Kilencszázharminchatmillió-háromszázhatvanhatezer-

hatszázhuszonhat forint módosított bevételi és kiadási előirányzattal 

b) 3 717 017 938 Ft, azaz Hárommilliárd-hétszáztizenhétmillió-tizenhétezer-

kilencszázharmincnyolc forint bevételi főösszeggel 

c) 3 260 839 876 Ft, azaz Hárommilliárd-kétszázhatvanmillió-

nyolcszázharminckilencezer-nyolcszázhetvenhat forint kiadási főösszeggel hagyja 

jóvá. 

(2) A Képviselő-testület Pilisszentlászló Község Önkormányzata 2023. évi mérlegét a 3. sz. 

melléklet szerint 1 920 372 960 Ft, azaz Egymilliárd-kilencszázhúszmillió-

háromszázhetvenkétezer-kilencszázhatvan forint főösszeggel jóváhagyja. 

(3) A Képviselő-testület Pilisszentlászló Község Önkormányzata 2023. évi maradványát 456 

178 062 Ft-tal hagyja jóvá, melyből 456 036 752 Ft kötelezettséggel terhelt maradvány és 141 



310 Ft szabad maradvány. A maradványból 1 734 248 Ft az önkormányzat 2023. évi 

költségvetési előirányzatát növeli. 

2. § 

A Képviselő-testület jóváhagyja a rendelet 1. melléklete szerint Pilisszentlászló Község 

Önkormányzata, a 2. melléklete szerint az önállóan működő Pilisszentlászlói Vadvirág Óvoda 

költségvetési beszámolóját, a 3. melléklete szerint Pilisszentlászló Község Önkormányzat 

összevont beszámolóját. 

3. § 

Pilisszentlászló Község Önkormányzata 2023. évi vagyonkimutatását a 4. melléklet, közvetett 

támogatások kimutatását 5. melléklet, részesedések kimutatását a 6. melléklet tartalmazza. 

4. § 

Ez a rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba. 

 

Pilisszentlászló, 2024. május 16. 

 

 

 

 

Tóth Attila       dr. Schramm Gábor 

polgármester        jegyző 

 

 

3.  Sürgősségi indítvány a pilisszentlászlói 1161 helyrajzi számú ingatlan 

megnevezésének ingatlan-nyilvántartási átvezetéséről 

Előadó: Tóth Attila polgármester 

           

Tóth Attila polgármester: ismerteti az előterjesztést. 

 

Hicsák János képviselő: kérdése, hogy miért van erre szükség? 

 

Tóth Attila polgármester: pályázati irányító hatóság kérte, hogy a valós helyzetnek 

megfelelően az ingatlan nyilvántartásban szereplő megnevezésébe a sportpálya kerüljön bele. 

És lesz majd még egy módosítás amikor a közösségi tér is belekerül, erre azt követően kerül 

sor, hogyha az épület használatbavételi engedélyét megkapták. 

 

dr. Illés György alpolgármester: kérdése, hogy akkor kijelentik, hogy a sportpályát nem 

akarják megszüntetni?  

 

Tóth Attila polgármester: így van. További kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra bocsátja 

a határozati javaslatot. Szavazás után megállapítja, hogy a Képviselő-testület 5 igen  szavazattal 

a következő határozatot hozza: 

 

 



Pilisszentlászló Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

24/2024. (V.16.) Kt. sz. határozata: 

 

 

Pilisszentlászló Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy 

 

1. az ingatlan-nyilvántartásban jelenleg kivett sportöltöző, udvar és szociális épület 

megnevezésű Pilisszentlászló, 1161 helyrajzi szám alatt felvett ingatlan megnevezést 

kivett sportöltöző, udvar, szociális épület és sportpálya megnevezésre módosítja,  

2. felkéri a Polgármestert, hogy az 1. pontban szereplő döntésre vonatkozó ingatlan-

nyilvántartási eljárást kezdeményezzen és az eljárás során valamennyi szükséges 

nyilatkozatot megtegyen. 

 

Felelős: Polgármester 

Határidő: 2024. június 30. 

A végrehajtásért közvetlenül felelős: Aljegyző 
 

4.  Beszámoló a belső ellenőrzés 2023. évi tapasztalatairól 

Előadó: dr. Schramm Gábor jegyző 

           

Tóth Attila polgármester: kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra bocsátja a határozati 

javaslatot. Szavazás után megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő 

határozatot hozza: 

 

 

Pilisszentlászló Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

25/2024. (V.16.) Kt. sz. határozata: 

 

 

Pilisszentlászló Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a belső ellenőrzés 

2023. évi tapasztalatairól szóló beszámolót a határozat melléklete szerinti tartalommal 

elfogadja.  

 

Felelős: polgármester 

Határidő: azonnal 

Végrehajtásért közvetlenül felelős: pénzügyi iroda 
 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

5.  Előterjesztés a Pilisszentlászló 014/35 hrsz-ú ingatlan besorolásának a helyi építési 

szabályzatnak megfelelő rendezéséről 

Előadó: Tóth Attila polgármester 

           

Tóth Attila polgármester: elmondja, hogy a 014/35 helyrajzi számú ingatlan a 1161 helyrajzi 

számú sportpálya mögötti terület, melynek az önkormányzat 1/1 tulajdonosa. A szabályozási 

terv szerint ez belterületbe vonható ingatlan. Kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra 

bocsátja a határozati javaslatot. Szavazás után megállapítja, hogy a Képviselő-testület 5 igen, 1 

tartózkodás szavazattal a következő határozatot hozz: 



 

 

Pilisszentlászló Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

26/2024. (V.16.) Kt. sz. határozata: 

 

 

Pilisszentlászló Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

1. felhatalmazza a Polgármestert, hogy a pilisszentlászlói 014/35 hrsz-ú, rét művelési ágú, 

398 m2 alapterületű, 1/1 arányban az Önkormányzat tulajdonában lévő ingatlan 

belterületbe vonását kezdeményezze Pilisszentlászló Község Önkormányzat Képviselő-

testületének a helyi építési szabályzatról szóló 4/2022. (III. 25.) önkormányzati 

rendeletben meghatározott, Vt-SZ/3 jelű településközponti vegyes övezeti besorolásnak 

megfelelő felhasználás céljából,  

2. felhatalmazza a Polgármestert, hogy a fenti ingatlan tekintetében nyilatkozzon arról, 

hogy az ingatlan tervezett felhasználása a 16/2022. (III.22.) Kt. sz. határozattal 

elfogadott Településszerkezeti Tervben meghatározott Vt. „településközponti vegyes” 

funkciónak megfelel, illetve továbbá, hogy az Önkormányzat vállalja, hogy az ingatlant 

4 éven belül településközponti vegyes területként hasznosítja, 

3. felhatalmazza a polgármestert, hogy a belterületbe vonási-, illetve a szükséges ingatlan-

nyilvántartási eljárás során az Önkormányzatot teljes jogkörrel képviselje, 

4. a belterületbe vonási és az ingatlan-nyilvántartási eljárás lebonyolításának költségeit az 

Önkormányzat 2024. évi költségvetésének dologi kiadásai terhére biztosítja. 

 

Felelős: Polgármester 

Határidő: azonnal  

A végrehajtásáért közvetlenül felelős: Aljegyző 

 
 

6.  Előterjesztés a pilisszentlászlói 024/8 helyrajzi számú ingatlan részterületének 

megvásárlásáról 

Előadó: Tóth Attila polgármester 

           

Tóth Attila polgármester: az önkormányzat a Paszeka dűlő felé már vásárolt egy területet, ami 

a szabályozási tervben parkolónak lett minősítve a parkolási helyzet megoldása érdekében, ez 

2-szer 100 db autó befogadására alkalmas terület. Annak a forrását kell megkeresni, hogy külső 

útról megközelíthető legyen ez a parkoló. Ez 200 millió forint nagyságrendű tétel. Emellett a 

terület mellett van a 024/8-as ingatlan, aminek résztulajdonába tudna kerülni az önkormányzat. 

Arról már sokat beszéltek, hogy a falu belterületi határától távol eső területeket az 

önkormányzat próbálja értékesíteni és ezekből a pénzekből olyan területeket vásárolni, ami a 

későbbi hasznosítás szempontjából praktikusabbnak tűnik és ez a terület a parkolónak kijelölt 

terület közvetlen szomszédságában van, ezért javasolja megvásárolni. 

 

Hicsák János képviselő: résztulajdonba kerülésnél milyen használati lehetőség áll fenn? 

 

Tóth Attila polgármester: ha marad az önkormányzat résztulajdonban, akkor kezdeményezni 

fogja egy megosztási vázrajz készítését, hogy az adott tulajdonos melyik részét használhatja, és 

ezt úgy szeretné, hogy az önkormányzati rész az önkormányzati tulajdonban lévő ingatlanhoz 

kapcsolódna és azt akkor el is kezdenék használni. Ez a megosztás a tulajdonosok közös 

akaratának eredménye kell, hogy legyen.  



 

Hicsák János képviselő: különböző hatósági szervekkel való egyeztetés alapján beleegyezés 

volt az ottani parkoló kialakításába, pozitív hozzáállása volt a Pilisi Parkerdőnek is a terület 

megközelítéséhez. Hogy áll ez most, mert az elmondottakból nem az derül ki, hogy ez fennáll 

még.  

 

Tóth Attila polgármester: a szabályozási terv ezt kezeli, ami minden szakhatóságon átment, a 

jogi hátter biztosított ezen a területen parkolót létesíteni. A pénzügyi háttér nem adott. 

 

Hicsák János képviselő: kérdése, hogy a jogi háttér adott a megközelítésnek is? 

 

Tóth Attila polgármester: igen. Ezelőtt kb. fél évvel tárgyalások folytak a Parkerdővel, mert 

volt egy TOP Plusz 6.1.4. számú felhívás, ami alapján a Parkerdő parkolóhely fejlesztést 

szeretett volna megvalósítani és ehhez kérték az önkormányzat támogatását és a területet. A 

tervek is elkészültek, majd megváltoztatták a felhívást úgy, hogy már nem lehet parkolóhelyet 

fejleszteni. Így a Pilisi Parkerdő nem adta be a pályázatot, ami ennek a területnek a parkolóhely 

fejlesztéséről szólt volna.  

 

Hicsák János képviselő: kérdése, hogy van-e valamilyen dokumentáció ezekről a 

tájékoztatásokról? 

 

Tóth Attila polgármester: a terveket és a dokumentumokat meg tudja mutatni. 

 

Hicsák János képviselő: akkor történjen meg a vásárlás, ha a megosztás elkészül és annak 

ismeretében írják alá az eladók és a vevő. 

 

Tóth Attila polgármester: ezt nem javasolja, az, hogy az önkormányzat vásárol mindenképpen 

jó, főleg, hogy ezzel a saját vagyonát gyarapítja és racionalizálja. További kérdés, hozzászólás 

nem lévén szavazásra bocsátja a határozati javaslatot. Szavazás után megállapítja, hogy a 

Képviselő-testület 5 igen, 1 nem szavazattal a következő határozatot hozza: 

 

Pilisszentlászló Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

27/2024. (V.16.) Kt. sz. határozata: 

 

 

Pilisszentlászló Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy közösségi parkoló 

létesítés, mint településfejlesztés célra 

1. az ingatlan-nyilvántartásban pilisszentlászlói 024/8 hrsz. alatt felvett, gyümölcsös 

művelési ágú 6.180 m2 ingatlan-nyilvántartási területű, 11,80 AK. fill. kataszteri 

tisztajövedelmű, 3. minőségi osztályú külterületi ingatlan 1/8 tulajdoni hányadának 

megvásárlását Dankovics György (személyes adatok az adatvédelmi előírásoknak 

megfelelően kezelve) tulajdonostól 389.340. Ft vételáron. 

2. az ingatlan-nyilvántartásban pilisszentlászlói 024/8 hrsz. alatt felvett, gyümölcsös 

művelési ágú 6.180 m2 ingatlan-nyilvántartási területű, 11,80 AK. fill. kataszteri 

tisztajövedelmű, 3. minőségi osztályú külterületi ingatlan 1/8 tulajdoni hányadának 

megvásárlását Dankovics István Lajos (személyes adatok az adatvédelmi előírásoknak 

megfelelően kezelve) tulajdonostól 389.340 Ft vételáron, 

3. felkéri a polgármestert, hogy a 024/8 hrsz-ú ingatlan 2/8 tulajdoni hányadának 

önkormányzati tulajdonba kerülése érdekében a szükséges intézkedéseket tegye meg, 

az adás-vételi szerződést kösse meg;  



4. az 1. és 2. pontban megjelölt ingatlan tulajdonjogának megszerzéséhez 776.860 Ft-ot 

biztosít a 2024. évi költségvetés kamatbevétel sora terhére. 

 

Felelős: Polgármester 

Határidő: 2024. december 31. 

Végrehajtásért közvetlenül felelős: aljegyző 
 

 

7.  Beszámoló Pilisszentlászló Község Önkormányzatának gyermekjóléti és 

gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról, a gyermekek védelméről és a gyámügyi 

igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény 96. § (6) bekezdése alapján 

Előadó: Tóth Attila polgármester 

           

Tóth Attila polgármester: kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra bocsátja a határozati 

javaslatot. Szavazás után megállapítja, hogy a Képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő 

határozatot hozza: 

 

 

Pilisszentlászló Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

28/2024. (V.16.) Kt. sz. határozata: 

 

 

Pilisszentlászló Község Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy    

1. elfogadja a Pilisszentlászló Község Önkormányzata gyermekjóléti és 

gyermekvédelmi feladatainak 2023. évi ellátásáról a gyermekek védelméről és a 

gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény 96. § (6) bekezdése alapján 

készült beszámolót, 

2. felkéri a Polgármestert, hogy a beszámolót küldje meg a Pest Vármegyei 

Kormányhivatal Szociális és Gyámhivatala részére.  

 

Felelős:  Polgármester 

Határidő:  azonnal 

Végrehajtásért közvetlenül felelős: Humánszolgáltatási Iroda 

 

 

 

8.  Tájékoztató a két ülés közötti eseményekről 
 

Tóth Attila polgármester: elmondja, hogy elkészült a Tölgyfa utca vis maior pályázatból és 

saját forrás biztosításával. Az elszámolást beküldték. Utófinanszírozott pályázat, és ha az 

elszámolást elfogadják, akkor utalják a megítélt vis maior támogatást. 

A leégett házat a Szentendrei úton az önkormányzat vásárolta meg, az ingatlanon lévő 

tartozások rendezésre kerültek. Ez egy használható ingatlan. Több elképzelés van, hogy miért 

vették meg, szolgálati lakás építés, ingatlanbefektetési cél, ez egy mozgatható vagyon. A 

Tölgyfa utcában eladtak egy beszorult ingatlant, ennek az adásvételi szerződés megkötése 

folyamatban van. A szennyvízcsatornával kapcsolatban elmondja, hogy építési engedélye van 

az önkormányzatnak a megépítésre. Kiemelt beruházásnak minősül, ezért az építési engedély 



2-szer 5 évig érvényes, vagyis 10 éve van az önkormányzatnak, hogy forrást találjon a 

megvalósításra. Előkészített projektnek minősül, ami prioritást élvez a kormányzati oldalakról 

nézve. Ezt az elmúlt 10 év legfontosabb eredményének tartja. A DMRV-vel egyeztetés történt, 

a tervezésnek az önkormányzat volt a projektgazdája, de azt tudni kell, hogy a 

szennyvízcsatornázás állami feladat így eljön az a pillanat, hogy a DMRV lesz a tulajdonosa a 

terveknek, a hálózatnak, a kivitelezésben a DMRV fog megjelenni vélhetően. A szakmai 

hozzájárulása kötelező a megvalósításhoz. A kiviteli tervdokumentációt közösen átnézik, és ha 

szükséges akkor javítanak rajta. Lakossági igényként is megjelent és Vanyák Imre képviselő is 

jelezte a csomagautomata iránti igényt, és most írta alá a szerződést a FoxPosttal. Jelzi, hogy 

akkor fog itt maradni, ha használják. Ha itt marad akkor még pénzt is kapnak érte, fél évig 

ingyenesen biztosítja az önkormányzat a területet, de az áramot már most is fizetik, a bekötés 

már megtörtént, és ha itt marad akkor havi 35000 Ft-ot fog kapni az önkormányzat. Elektronikai 

hulladék gyűjtését fog szervezni az önkormányzat.  

 

Hicsák János képviselő: kapott egy 20 oldalas leiratot a Katasztrófavédelemtől a 

szennyvízcsatornázás kapcsán. Kérdése, hogy más is kapott ilyet? 

 

Tóth Attila polgármester: azok kaptak, akiknek a tulajdonát érinti a gerinchálózat kiépítése, és 

a Kékes utcában van egy szakasz, ami az Ő tulajdonában van.  

 

Kovácsik Péter lakos: elmondja, hogy a FoxPostot a múltkori ülésen Ő hozta fel. Kérdése, 

hogy a Természetvédelmi hatóságtól kapott-e az önkormányzat levelet? 

 

Tóth Attila polgármester: a bázispont építésével előre haladnak, de nem olyan ütemben 

haladnak, amit szeretnének. Vándortábor június 20-án kezdődik, reméli, hogy akkorra 

befejeződik az építkezés. A kérdésre válaszolva elmondja, hogy kapott megkeresést az 

önkormányzat. Kérdése, hogy miért kérdezi ezt? 

 

Kovácsik Péter lakos: elmondja, hogy személyesen érintett az ügyben, mert a földjéből 

elvettek egy darabot.  

 

Tóth Attila polgármester: két értesítést kapott az önkormányzat, az egyik természetvédelmi 

bírság kiszabására irányuló eljárás indításáról, a másik a jogszerű állapot helyreállítására 

irányuló eljárás indításáról. Nem szeretné itt hatósági ügyek végeredményét tárgyalnák. Ha a 

hatósági ügyben az önkormányzatnak bármilyen feladata lesz akkor azt eléjük fogja tárni.  

 

Kovácsik Péter lakos: elmondja, hogy amikor épült a gumipálya akkor nem tartották be a 

határokat és 4 db földre ráépítettek, amiből az egyik az övé. 

 

Tóth Attila polgármester: tárgyalta már a testület ezt a kérdést. Az önkormányzat 2018-ban 

egy BM pályázaton többfunkciós gumiborítású pálya építésére nyert támogatást, és valóban 

elkövették azt a hibát, hogy nem volt megfelelő a kimérés és kb. 40 m2 területre ráépült az ő 

hibájából következően a pálya. A másik 3 föld, amit Kovácsik Péter említ, azért került elő, mert 

a Környezetvédelmi és Természetvédelmi Főosztály a google térkép alapján úgy ítélte meg, 

hogy belelóg a pályába. Ha bele is lóg, ez földenként kb. 4 m2-t jelent. Az önkormányzat 

megadta az ezzel kapcsolatos nyilatkozatát a Természetvédelmi Főosztálynak és elismerte, 

hogy a hibát elkövette, vállalja a felelősségét, továbbá a megoldási javaslatát is leírta. Testületi 

ülés keretében döntöttek, hogy vételi vagy csere ajánlatot tesznek a ráépítéssel érintett terület 

tulajdonosainak, hogy békésen, kulturált körülmények között rendezze ezt a kérdést. Erre 

semmilyen válasz nem érkezett.  Szándékuk továbbra is az, hogy ezt békésen rendezzék.  




